
4At.

	

..

	

4 '
!fii

nuü. .ii,~i~FiüB " ii~aün ~d . .

	

iii~iínü!iü i" n__

1111GI~n~IIIIII
ii n

I
n

I

ORSZAGGYULESI KÉPVISELŐ

.
Országgyű lés Hivatal a

Irományszám :

Érkezett : 2018 JÚN 0 4 .

Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Írásbeli kérdés
Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l

szóló 10/2014 . (II. 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatáskörérő l szóló 94/2018 . (V. 22.) Korm. rendelet 92 .* 2. és

3., 11 pontja szerinti feladatkörében eljáró Dr. Kásler Miklós Emberi Erőforrások

Minisztériumát vezető miniszterhez ,

„Miért receptköteles a 72 órás tabletta? ”

címmel . A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az EU 2015 óta ajánlja, bár nem kötelezi tagállamait az esemény utáni tabletta recep t
nélküli elérhetőségének biztosítására, els ősorban azt tartva szem előtt, hogy a tabletta annál

hatásosabb, minél hamarabb kerül bevételre az együttlét után . Ennek megfelelően a legtöbb
tagállamban recept nélkül elérhető a tabletta, bár abban vannak különbségek, hogy csa k

gyógyszertárakban-e . Ez alól Málta, hazánk és Lengyelország jelent kivételt .

Nálunk sokan azért jutnak el az abortuszig, mert a tabletta felíratása problémát oko z

számukra (a kisebb közösségekben problémát jelenthet a fogamzásgátló tabletta

felíratásához kötelező nőgyógyászati vizsgálat megszervezése, illetve annak diszkré t
jellegének biztosítása) .

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól :

• Miért receptköteles a 72 órás tabletta? Miért van az, hogy rajtunk kívül szint e
minden más európai országban vény nélkül is hozzá lehet jutni?

Hangsúlyozom, hogy magam is kiemelt problémának és kihívásnak tartom hazánk
demográfiai válságát, viszont azt kezelni nem kockázatokkal és véletlenekkel lehet .
Véleményem szerint is a család a jöv ő garanciája, a biztonság tere, az érzelmi közössége k

közül az egyik, ha nem a legfontosabb . ugyanakkor a politikának feladata, hogy tegyen a

fiatal nők által szinte kizárólagosan viselt felel ősség könnyítéséért, a nem kívánt terhességek

visszaszorításáért, a nők által viselt kockázatok csökkentéséért . Mindezek miatt szükséges a

korszerű fogamzásgátló-, esemény utáni tabletta TB-támogatása és a gyógyszertári elérés



biztosítása, a prevenció és felvilágosító programok erősítése a szülők, pedagógusok,
szakemberek bevonásával .

Várom megtisztelő és teljes körű válaszát! -

Budapest, 2018. június 4 .

Dr. G ma' Zita
országgyű 'si épviselő

(MSZP)
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